
Protokół nr 6/2016 

posiedzenia 

Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 20 czerwca 2016 r., w godz. 13
30

 – 14
10

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 5/2016 z dnia  

24 maja 2016 roku. 

 

 

Ad.3 

Komisja Oświaty i Kultury zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

XXII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury  

i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w Karlinie, co 

przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania 

publicznego z zakresu kultury i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek 

powiatowych w Karlinie.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał dlaczego dożynki 

powiatowe nie odbywają się w mieście Białogard. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że nie potrafi odpowiedzieć na to 

pytanie. Poinformował, że dożynki odbywają się corocznie w poszczególnych gminach 

naszego powiatu.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zgłosił wniosek formalny, aby 

dożynki powiatowe w 2017 roku odbyły się w mieście Białogard. Następnie poddał wniosek 

pod głosowanie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie poparła zgłoszony wniosek. 

 

Radny – Marek Anusz zapytał o środki w wysokości 16.000 zł zabezpieczone na organizacje 

dożynek powiatowych w Karlinie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami każda z gmin, która w danym roku organizuje dożynki powiatowe otrzymuje od 

powiatu środki finansowe, a pozostałą kwotę musi zabezpieczyć w swoim budżecie.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury  

i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w Karlinie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie powierzenia 

Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i promocji powiatu 

dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w Karlinie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego 

z zakresu kultury i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w 

Karlinie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

b) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu.  

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016. Poinformował m.in., że podstawowa 

zmiana w budżecie związana jest z wydatkowaniem środków finansowych w wysokości 

119.000 zł. z przeznaczeniem na zakup ciągnika wraz z osprzętem dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w Białogardzie.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał czy Zarząd Powiatu 

analizował potrzebę funkcjonowania Zarządu Dróg Powiatowych z uwagi na fakt, że budżet 

jednostki wynosi 2.000.000 zł, a z tej kwoty połowa jest wydatkowana na wynagrodzenia. 

Zdaniem Przewodniczącego bardziej opłacalne byłoby zlikwidowanie jednostki i zlecenie 

usług na zewnętrz w ramach przetargów.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w ostatnim czasie z uwagi na 

awaryjność sprzętu ZDP chciał zlecić koszenie poboczy firmie zewnętrznej jednak nikt się nie 

zgłosił.  

Radny – Marek Anusz zapytał ile ciągników posiada jednostka.   

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że jednostka posiada cztery 

ciągniki i obecnie chce zakupić nowy ciągnik marki Belarus, który słynie z tego, że jest tani w 

utrzymaniu i bardzo wytrzymały.  

Radny – Marek Anusz poinformował, że na terenie Gminy Karlino jest wiele dróg 

powiatowych, które wymagają remontu. Najgorsza sytuacja dotyczy drogi do miejscowości 

Lubiechowo. Oświadczył, że radni powiatowi z Karlina podczas sesji Rady Miejskiej w 
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Karlinie są atakowani przez sołtysów i mieszkańców odnośnie konieczności wykonania 

remontów dróg. Radny stwierdził, że dobrze byłoby, aby na Sesję w Karlinie przyjechał 

dyrektor ZDP w Białogardzie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że jest świadomy konieczności 

wykonania remontów dróg nie tylko na terenie Gminy Karlino, ale również na terenie 

pozostałych gmin Powiatu Białogardzkiego. Niestety z uwagi na brak środków finansowych 

obecnie wykonywane są jedynie prace naprawcze. Przypomniał, że niestety w tej kadencji jest 

czas spłacania kredytów, które zostały zaciągnięte na realizację inwestycji m.in. drogowych w 

poprzednich latach. Przypomniał, że koszt modernizacji 1 km drogi to 1 mln zł.  Powiat 

oczywiście może występować o środki w ramach „schetynówek” tylko znowu problem leży 

po stronie finansów – brak środków na wkład własny (50 % inwestycji). Dodał, że problem 

ten nie dotyczy tylko Powiatu Białogardzkiego, ale większości powiatów w Polsce.  

Radny – Bogusław Stanczewski zaproponował, aby na posiedzenie komisji, kiedy na sesji 

będzie informacja ZDP w Białogardzie zaprosić dyrektora jednostki Pana Romualda Tatysa.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał czy został zakończony 

remont pomieszczeń na poddaszu starostwa, które mają być przeznaczone na archiwum. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że remont został zakończony, ale 

archiwum nie zostało jeszcze przeniesione.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

e) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2016 – 2025. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 
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Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

f) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego 

za 2015 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego 

za 2015 rok. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

g) udzielenia  Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za rok 2015, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2015. Oświadczył cyt.: „ja osobiście 

udzielam absolutorium tylko dla Pana Stanczewskiego i Pana Potrzebowskiego. Dla 

pozostałych trzech członków Zarządu nie, a powód jest jeden – według mnie nic się nie robi, 

stagnacja, drogi nie naprawiane, oświata się sypie, ogólnie jest tragedia”.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie udzielenia  

Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 

2015. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie udzielenia  

Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 

2015. 
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Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 3 głosy, wstrzymujących – 0 

głosów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia  

Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego 

za rok 2015, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.4 

● Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko odniósł się do problemu 

związanego z bardzo słabymi wynikami testów gimnazjalnych w powiecie białogardzkim. 

Zaapelował, aby zwrócić się z zapytaniem do Burmistrza Miasta Białogard cyt.: „ (…) aby 

przedstawić statystykę z ostatnich ośmiu lat jak wypada Powiat Białogardzki, na tle innych 

powiatów ościennych, dlaczego jest tak źle, co zamierza pan burmistrz zrobić, żeby tę sytuację 

poprawić, a mówię to w obawie, ponieważ ci uczniowie później trafiają do naszych szkół 

ponadgimnazjalnych i to rzutuje na jakość matur (…) jakie są kroki zaradcze i co będzie 

robione na przyszłość.” Zgłoszony wniosek poddał pod głosowanie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie poparła wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego 

Komisji.  

 

Radny – Bogusław Stanczewski poinformował, że temat ten nie jest mu obcy. Oświadczył, 

że prosił, aby diagnozą tego tematu zajęło się szersze gremium – dyrektorzy gimnazjów, 

włodarze poszczególnych gmin, urzędnicy zajmujący się oświatą w poszczególnych 

samorządach.  

 

●● Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że następne 

posiedzenie komisji odbędzie się 4 lipca 2016 roku o godzinie 13.00. Przedmiotem 

posiedzenia będzie informacja dotycząca działalności Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Podborsku i Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Białogardzie.  

 

●●● Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poprosił o przygotowanie 

przed najbliższą sesją Rady Powiatu informacji dotyczącej liczby sprzedanych działek w 2015 

i w 2016 roku. 

 

●●●● Radny – Marek Anusz zapytał czy są nowe informacje dotyczące budowy ścieżki 

rowerowej Białogard – Karlino. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że rozmowy na ten temat toczą się 

pomiędzy: Marszałkiem Województwa, Gminą Karlino i Gminą Białogard. Dodał, iż ma 

nadzieje, że inwestycja ta zostanie zrealizowana w najbliższym czasie.  

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Oświaty i Kultury 

 

Jan Połuboczko 


